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Interpelace k dopadu smlouvy s Vatikánem na další církve a náboženské společnosti včetně
možnosti žádat přiznání oprávnění k výkonu zvláštních práv (taktéž zpovědního tajemství)

V souladu s ustanovením čl. 53 odst. 1 Ústavy České republiky a § 110 a násl. zákona č. 90/1995
Sb., o jednacím řádu Poslanecké sněmovny, se na Vás jako poslankyně zvolená za Piráty obracím
s touto interpelací:

Vážený pane ministře,

v roce 2003 Ministerstvo kultury rozhodlo, že náboženská společnost Svědkové Jehovovi nemá
nárok na zvláštní právo zachovávat mlčenlivost obdobné zpovědnímu tajemství, protože ve svých
základních dokumentech neuvádí ustanovení o duchovních. Tento postoj byl potvrzen soudy,
včetně Nejvyššího správního soudu v rozsudku sp. zn. 5 As 25/2005 ze dne 18. 8. 2005 a
Ústavního soudu v usnesení sp. zn. II. ÚS 331/06 ze dne 18. 7. 2006.

Vzhledem k tomu, že Parlament v současnosti jedná o ratifikaci smlouvy se Svatým stolcem o
některých právních otázkách (dále jen “smlouva”), která upravuje postavení a práva katolické
církve a patrně i dalších církví a náboženských společností na území ČR, mám na Vás následující
dotazy:

1. Zůstane argumentační linie Ministerstva kultury ohledně požadavku na explicitní definici
duchovních v základních dokumentech zachována i po případné ratifikaci této smlouvy se
Svatým stolcem?

2. Bude Ministerstvo kultury v případě ratifikace smlouvy vyžadovat vymezení pastoračních
pracovníků v základních dokumentech subjektů dovolávajících se povinné mlčenlivosti?
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3. Jakým způsobem bude Ministerstvo kultury přistupovat k žádostem o přiznání zvláštních
práv, jako je právo na zachování mlčenlivosti, u subjektů, které ve svých základních
dokumentech neuvádějí ustanovení o duchovních nebo je nemají jednoznačně
definovány?

4. Plánuje Ministerstvo kultury aktualizovat metodiku nebo postupy pro posuzování žádostí
o přiznání zvláštních práv v návaznosti na případné uzavření této smlouvy se Svatým
stolcem?

5. Jednalo Ministerstvo kultury popř. jeho zástupci se zástupci dalších církví nebo
náboženských společností o dopadech smlouvy na jiné církve a náboženské společnosti?
Pokud ano, s jakým výsledkem?

Předem děkuji za Vaše odpovědi.

S úctou

PhDr. Olga Richterová, Ph.D.
místopředsedkyně PSP ČR a poslaneckého klubu Pirátů
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